
 

 

 

 

 

 

SKOLEBESTYRELSESMØDE    

Tirsdag den 7. september 2021, Lysholm 

REFERAT 

 

Til stede:   
Peter, Lisette, Luise, Geert, Arne, Pernille, Charlotte & Eskild (referent) 
 
Ikke til stede: Søren, Anne, René, Sanne, Lene, Rikke 
______________________________________________________________________________ 
 
 

1. Godkendelse af dagsorden   

Eskild: På maj-mødet aftalte SB, at det ”på første møde efter sommerferien besluttes, om hvert 

andet møde skal afholdes virtuelt”. Punktet er ikke kommet på den udsendte dagsorden. Det 

aftaltes, at punktet tages op på næste møde – som holdes fysisk.  

 

Luise ønskede at drøfte, om den reducerede skoleuge er en optimal løsning for eleverne, og 

om den placering, timerne på Hedevang har nu, er optimal (kort torsdag og øvrige lange dage). 

Det aftaltes, at punktet sættes på næste møde. 

  

2. Beslutningspunkter 

a) Lejrskole på Hedevang 

Iflg. SB’s princip ”… afholdes en årlig lejrskole for Fjordskolens elever, såfremt der er 

økonomisk grundlag herfor…”. 

Den nuværende økonomiske situation gør, at vi vil forslå SB at begrænse årets lejrskole til det, 

der gælder for andre Roskildeskolers vedkommende, nemlig: ”Alle klasser i Roskilde Kommune 

skal tilbydes mindst 2 lejrskoleophold i løbet af skoleforløbet”. 

SB er enige i prioriteringen i den nuværende situation, men hvis der bliver økonomisk mulighed 

for det, er der ønsker om at prioritere området igen. 

Arne: I TRIO har vi drøftet, at man på Hedevang kan følge den præcedens, som andre skoler 

har for antallet lejrskoledage, nemlig i alt 10 dage for hver elev i løbet af hans eller hendes 

skolegang. De 10 dage kan så opdeles i flere kortere forløb. 

Luise: Det er rigtigt ærgerligt, at lejrskole skal begrænses, da vores børn ikke har de samme 

muligheder for at komme på ture som andre børn har. 

Pernille: Kan forældre betale for lejrskoler? 

Arne: Nej, forældre kan kun betale mindre omkostninger så som entre, slik osv. 

Eskild: Rikke har spurgt, om skolen må søge fonde. Det er jeg ved at undersøge hos 

kommunens jurist. 

Der var enighed om at følge den præcedens, som følges af andre skoler, dvs. i alt 10 dage, 

men med mulighed for at fordele dem på flere mindre ture.  

 

b) Forretningsorden* 

Evt. revision og godkendelse af forretningsorden (vedlagt: den hidtidige forretningsorden)  

Forretningsordenen blev vedtaget i sin nuværende form, dog ændres ”1. september 2020” til 

”7. september 2021”. Eskild sender den nyeste udgave ud med referatet. 
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c) Høringssvar budget 2022-2025* 

Der skal udarbejdes høringssvar til budget 2022-25 (sidste års høringssvar er vedhæftet). 

Det blev aftalt, at Peter forfatter et svar med udgangspunkt dels i det svar, LMU forfatter på sit 

møde den 15. september og dels i SB’s svar fra sidste år.  

 

Der var et ønske om, at der skal opponeres mod de takstreduktioner, som er gennemført i 

efteråret med henvisning til, at elevernes udfordringer har ændret sig. Det har bevirket, at der 

reelt er sket en mærkbar forringelse af normeringen og dermed serviceniveauet. Desuden skal 

der gøres opmærksom på, at der ikke er afsat midler til de ombygninger, der må formodes at 

skulle udføres på Sognevej, når STU flytter derfra.  

Der var enighed om Arnes forslag om, at der i svaret indgår en betragtning om, at indførelsen 

af de nye mellemformer på distriktsskolerne kan få betydning for Hedevang. Mellemformer kan 

formentlig rumme visse af de elever, som tidligere har modtaget undervisning på Hedevang. 

Og dermed må det forventes, at stadig flere af de elever, der fremover bliver visiteret til 

Hedevang, vil have særligt vidtgående behov, herunder 1:1 normering. 

 
3. Generel information  

a) Nyt fra eksterne medlemmer  
Geert: Intet i dag. 

b) Nyt fra formanden  
Peter: Intet ny – ud over et stort velkommen til de nye medlemmer. 
 
c) Nyt fra ledelsen  
 
Herunder økonomisk status og prognose for begge afdelinger (eftersendes); STU og lokalerne 
på Sognevej; SkolePortal; kørselsundersøgelse på Lysholm; klassedannelse; corona; nyt punkt 
fremover: ”Nyt fra elevrådene”; Åben dans; opfølgning på SB’s ønske om forældremøder inden 
sommerferien; G10 
Eskild: 

 Den økonomiske oversigt tyder på et mindre overskud på Lysholm på trods af et 
merforbrug i 2021. På Hedevang er der udsigt til et større overskud, men dette skyldes 
dels ubesatte stillinger og dels, at STU har været medfinansierende af hele 
ejendommen på Sognevej i 2021. Med STU’s fraflytning er der udsigt til øgede 
omkostninger efter nytår. Eskild gør forvaltningen opmærksom på dette forhold og 
anmoder om, at et evt. overskud på mere end de 5 % ikke bør inddrages. 
 

 STU-lokalerne på Sognevej bliver ledige efter nytår. Hermed bliver det muligt for 
Hedevang at overtage dem, hvilket forventes at indebære en udgift til Ejendomme på 
ca. 900.000 om året. Med de ca. 86 elever, vi har i øjeblikket samt med vores bedste 
gæt på fremtiden, vurderer vi, at vi vil få brug for lokalerne, og at der er økonomisk 
baggrund for at overtage dem. SB bakker op om dette ønske. Eskild taler med 
forvaltningen om det. 

 

 Fra og med næste møde vil vi sætte et nyt punkt på dagsordenen: ”Nyt fra elevrådene”. 
Her vil der enten blive læst op af referater fra de to elevråd, eller 
elevrådsrepræsentanter vil selv kunne præsentere deres punkter. Desuden sætter vi på 
begge matrikler fokus på ”elevens stemme” både i dagligdagen (elevråd, 
repræsentanter i ungeråd m.m.) og desuden i elevplanen og på skolekonferencerne. 

 
Arne: den 28. september afholdes Unge Råd på rådhuset med borgmesteren, hvor to 
elever fra Hedevang deltager. 
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 Det lykkedes kun at få én elev til det nye gruppeundervisning-tilbud for 10. klasseelever 
på Hedevang, G10. Eleven deltager i undervisningen med de øvrige 10. klasseelever. 
Det var forventeligt, at visitationen til tilbuddet ville være begrænset i dette skoleår, 
eftersom det først blev annonceret ret sent i sidste. 
Arne gør opmærksom på, at G10 er en god ide, men at man skal passe på, at det ikke 
bliver en glidebane, hvor stadigt flere elever visiteres til en reduceret takst. 
Luise spørger, om der er en særlig takst på TCR’s (10. klassecenteret i Roskilde) 
”verdensklasse”? 
Lisette: Ja, der er en højere takst end for de øvrige elever på TCR. 

 

Charlotte: 

 SkolePortal er igangsat på begge matrikler. Forældre har hørt om portalen på 
forældremøder. Ugeplansfunktionen bruges på Hedevang flere steder; det samme på 
Lysholm. Portalen opleves bedre end MU (dvs. MinUddannelse, som var den gamle 
platform). Vi opfatter dette skoleår som et implementeringsår. 
Arne: SkolePortalen fungerer fint, men det kræver lige en indkøringsfase. 
Luise: Jeg havde indtryk af, at forældredelen voldte visse vanskeligheder? 
Charlotte: Jeg mener, det alt i alt kører nogenlunde. Men forældre opfordres til at 
kontakte deres klasses personale eller afdelingsleder Mads, hvis det volder problemer. 

 Kørselsundersøgelse på Lysholm: Ikke noget nyt. 

 Klassedannelse: Der har ikke været store reaktioner på Lysholm; to forældre har spurgt 
ind til processen. De 3 nye 6. klasser på Hedevang fungere foreløbigt godt.  

 Corona: Vi har fortsat ikke elever, der er smittet af corona på afdelingerne. Efter 
sommerferien har der på begge afdelinger været søskende, der har gået i klasse med 
smittede, hvorfor de derfor har været hjemsendt. I går aftes kom nye retningslinjer, så 
jeres børn ikke mere skal sendes hjem men blot testes, hvis de har været i 
sammenhænge med smittede. Vi afventer nærmere retningslinjer herom fra Roskilde 
kommune. 

 På Lysholm har vi arbejdet med samarbejdet i teams med metoden 5R. Det har 
fungeret fint og har været efterspurgt på Hedevang; men corona har forhindret, at vi 
kunne komme i gang med det. Dette er kommet i gang nu her efter sommer. 

 Åben dans: Der samarbejdes med Åben dans på begge afdelinger. Åben dans har i 
flere år arbejdet med bl.a. de 7-k`er på almenområdet (krop, kreativitet, koreografi, 
kollektivitet, kollaboration, kommunikation og kritisk tænkning). Vi har nu indgået et 
samarbejde med dem om at afprøve konceptet på specialområdet. På Lysholm bliver 
det i udskolingen og i ugerne 43 og 44. På Hedevang på 6. klassetrin i ugerne 45, 46, 
47 og 48.  
Geert: Jeg har oplevet, hvordan børn med forskellige udfordringer, har stor glæde af 
Åben dans på Musicon. 

 Opfølgning på SB’s ønske om forældremøder på Hedevang inden sommerferien: Der 
blev tilbudt forældrene forældremøde, men ingen benyttede sig af det.  

 
d) Nyt fra Hedevang og Lysholm  

Arne: Vi er så småt kommet i gang på Hedevang. Der har været fælles forældremøde. I 
overbygning har vi holdt møder om forventningsafstemning med elever og forældre. I 
næste uge holder vi det for 9. klasseeleverne.  
Vi har holdt ansættelsessamtaler, men det lykkedes ikke at finde én i første forsøg. Der 
vil komme et genopslag. 
Pernille: Retter man stillingsopslaget til andet forsøg? 
Arne: Ja, det er vigtigt, at vi ser på teksten igen. 
Geert: Skal det være en læreruddannet – eller kan man tage en person med en helt 
anden uddannelse? 
Arne: Lige til denne stilling skal det være en lærerstilling. 
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Charlotte: På Lysholm har vi fastholdt den mødestruktur, som gjaldt under corona. Det 
har givet en stor ro. 
 
Luise: Det kunne være interessant at høre, hvad eleverne siger til det. 

 
4.   Eventuelt 

 
Eskild fortsætter som konstitueret skoleleder på Nordgårdsskolen frem til 1. december. 

 

Kommende møder: 

 Torsdag den 7. oktober HE 

 Mandag den 29. november LY 

 Tirsdag den 18. januar HE 

 Torsdag den 17. marts LY 

 Mandag den 23. maj HE 

Alle dage 16.30-18.30. 


